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                       M U N I CI PI UL  R OM A N  
                 Piaţa Roman-Vodă nr. 1             www.primariaroman.ro 

                    Tel. 0233.741.651, 0233.741.119, 0233.740.165, 0233.744.650 

                   Fax. 0233.741.604,        E-mail: primaria@primariaroman.ro 

 
 

Emitent: Secretarul general al municipiului Roman 

    Nr. 69897 din 28.09.2023 

 

  

 

PROCES – VERBAL 
 

Încheiat la şedinţa ordinară a Consiliului Local Roman 

din 28.09.2023; 

 

 

Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia Primarului nr. 1006 din 

22.09.2023. 

Şedinţa se desfăşoară la sediul Municipiului Roman, în sala „Unirii”, 

Piața Roman Vodă, nr. 1, începând cu ora 1500. 

 

La apelul nominal efectuat de către Secretarul general al municipiului 

Roman se constată şi se înregistrează prezenţa a 20 consilieri locali. 18 consilieri 

prezenti fizic si 2 consilieri prezenti on-line. Lipsește motivat domnul consilier 

Ștefan-Ionuț Gârbea  

La şedinţă participă şi reprezentanţii mass-mediei locale. 

Dnul secretar general Gheorghe Carnariu il informează pe domnul 

președinte Radu Constantin Samson cu privire la cvorumul și la majoritatea 

necesară pentru adoptarea fiecărei hotărâri. Astfel, pentru:  

 

- punctul 1 – majoritate simpla; 

- punctul 3 – majoritate absolută – 11 voturi 

- punctul 4 – majoritate calificata – 15 voturi;  

- punctul 5 – majoritate absolută – 11 voturi;  

- punctul 6 – majoritate absolută – 11 voturi; 

- punctul 7 – majoritate absolută – 11 voturi;  

- punctul 8 – majoritate absolută – 11 voturi;. 

- punctul 9 – majoritate absolută – 11 voturi;.  

- punctul 10 – majoritate absolută – 11 voturi; 

- punctul 11 – majoritate simpla;  

- punctul 12 – majoritate simpla; 

- punctul 13 – majoritate absolută – 11 voturi; 

- punctul 14 – majoritate calificata – 15 voturi;  

- punctul 15– majoritate absolută – 11 voturi; 
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- punctul 16 – majoritate simpla 

- punctul 17 – majoritate absolută – 11 voturi; 

- punctul 19 (suplimentar 1) – majoritate simpla; 

- punctul 20 (suplimentar 2) – majoritate simpla;  

- punctul 21 (suplimentar 3) – majoritate absolută – 11 voturi 

- punctul 22 (suplimentar 4) – majoritate simpla;  

- punctul 23 (suplimentar 5) – majoritate simpla;  

- punctul 24 (suplimentar 6) – majoritate absolută – 11 voturi 

 

 

Dnul secretar general Gheorghe Carnariu reaminteşte membrilor Consiliului 

local prevederile articolului 228 din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

Administrativ.  

 

Se supune spre aprobare ordinea de zi cu urmăroarele modificări:  

- se introduce pe ordinea de zi punctul 19 (suplimentar 1) - Proiect de hotărâre 

privind completarea anexei la Hotărârea Consiliului Local al municipiului 

Roman nr. 283 din 15.12.2022 - iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman – C4 și C5; 

- se introduce pe ordinea de zi punctul 20 (suplimentar 2) - Proiect de hotărâre 

privind modificarea  H.C.L. nr. 164 din 27.07.2022 privind aprobarea 

funcțiilor publice, a organigramei și statului de funcții ale Direcției de 

Asistență Socială a Municipiului Roman - iniţiator Leonard Achiriloaei - 

Primarul Municipiului Roman – C2 și C5;  

- se introduce pe ordinea de zi punctul 21 (suplimentar 3) - Proiect de hotărâre 

privind aprobarea Protocolului cadru de colaborare încheiat între Direcția 

de Asistență Socială Roman și Centrul Bugetar Școala „Vasile Alecsandri” 

Roman - iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C3și 

C5;  

- se introduce pe ordinea de zi punctul 22 (suplimentar 4) - Proiect de hotărâre 

privind aprobarea demersurilor pentru aprobarea Memorandumului nr. 

27773 din 30.08.2023 a Spitalului Municipal de Urgență Roman - iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5;  

- se introduce pe ordinea de zi punctul 23 (suplimentar 5) - Proiect de hotărâre 

privind acordarea unor titluri de „Cetăţean de Onoare” al municipiului 

Roman - iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2, C4 

și C5;  

- se introduce pe ordinea de zi punctul 24 (suplimentar 6) - Proiect de hotărâre 

privind darea în administrare a unor locuințe către Direcția Municipal 

Locato Roman - iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – 

C2, C3 și C5; 

 

 

1. Proces-verbal încheiat la şedinţa ordinară a Consiliului Local 

Roman din 31.08.2023; 

2. Proces-verbal încheiat la şedinţa de îndată a Consiliului Local 

Roman din 08.09.2023; 
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3. Proces-verbal încheiat la şedinţa de îndată a Consiliului Local 

Roman din 18.09.2023; 

4. Proiect de hotărâre privind inițierea procedurilor de achiziție în 

vederea cumpărării a unor imobile – iniţiator Leonard Achiriloaei - 

Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

5. Proiect de hotărâre privind încheierea unui Acord de colaborare 

(Târg de carte Libris) – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman- C4 și C5; 

6. Proiect de hotărâre privind actualizarea inventarului bunurilor 

imobile aparținând domeniului privat al municipiului Roman – 

iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman –  C1 și 

C5;  

7. Proiect de hotărâre privind instituirea dreptului de uz și servitute în 

favoarea SC DELGAZ SA asupra unor terenuri proprietare 

publică a municipiului Roman – iniţiator Leonard Achiriloaei - 

Primarul Municipiului Roman – C1 și C5; 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea concesionării directe a unui 

teren – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – 

C1 și C5; 

9. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local pe anul 2023 

– iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și 

C5; 

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea inițierii demersurilor privind 

obținerea finanțării obiectivului de investiții „Reabilitarea, 

modernizarea, dotarea și extinderea  Bazei sportive 

multidisciplinare Moldova, Roman, Neamț” – iniţiator Leonard 

Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

11. Proiect de hotărâre privind acordarea unui  titlu  de „Cetăţean de 

Onoare” al municipiului Roman – iniţiator consilieri locali PSD 

George Alexandru Bălan, Iulia Havrici Tomșa, Radu Curpăn, Ionuț 

Ciocoiu, Eugen Pătrașcu – C2, C4 și C5; 

12. Proiect de hotărâre privind acordarea unor titluri de „Cetăţean de 

Onoare” al municipiului Roman– iniţiatori consilieri locali PNL 

Ioana-Roxana Iorga și Dana-Lăcrămioara Păiuș-– C2,C4 și C5; 

13. Proiect de hotărâre privind încheierea unui Acord de asociere- 

iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2, C3 

și C5; 

14. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării unui contract de 

vânzare cumparare – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman – C1 și C5; 

15. Proiect de hotărâre privind mandatarea reprezentării Municipiului 

Roman – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului 

Roman – C2 si  C5; 

16. Proiect de hotărâre privind modificarea Anexei nr. 1 la H.C.L. nr. 

236 din 26.11.2020 privind desemnarea reprezentanților 

Consiliului Local în Consiliile de Administrație ale unităților 
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subordonate Consiliului Local Roman – iniţiator Leonard 

Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C4 și C5; 

17. Proiect de hotărâre privind achizitionarea de tribune modulare 

pentru dotarea Stadionului Moldova - inițiatori consilieri locali Alin 

Buzdugan, Ionuț Corbu,Ovidiu Mărtici si Radu Constantin Samson- 

Viceprimarul Municipiului Roman- C2 și C5; 

18. Întrebări și interpelări adresate primarului și/sau viceprimarului. 

19. Proiect de hotărâre privind completarea anexei la Hotărârea 

Consiliului Local al municipiului Roman nr. 283 din 15.12.2022 - 

iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C4 și 

C5; 

20. Proiect de hotărâre privind modificarea  H.C.L. nr. 164 din 

27.07.2022 privind aprobarea funcțiilor publice, a organigramei și 

statului de funcții ale Direcției de Asistență Socială a Municipiului 

Roman;  

21. Proiect de hotărâre privind aprobarea Protocolului cadru de 

colaborare încheiat între Direcția de Asistență Socială Roman și 

Centrul Bugetar Școala „Vasile Alecsandri” Roman; 

22. Proiect de hotărâre privind aprobarea demersurilor pentru 

aprobarea Memorandumului nr. 27773 din 30.08.2023 a Spitalului 

Municipal de Urgență Roman; 

23. Proiect de hotărâre privind acordarea unor titluri de „Cetăţean de 

Onoare” al municipiului Roman; 

24. Proiect de hotărâre privind darea în administrare a unor locuințe 

către Direcția Municipal Locato Roman; 

 

aceasta fiind aprobata in unanimitate de voturi 

 

La punctul 1) de pe ordinea de zi – Proces-verbal încheiat la şedinţa 

ordinară a Consiliului Local Roman din 31.08.2023 - aprobat în 

unanimitate de voturi.  

 

La punctul 2) de pe ordinea de zi – Proces-verbal încheiat la şedinţa de 

îndată a Consiliului Local Roman din 08.09.2023 - aprobat în unanimitate 

de voturi.  

 

La punctul 3) de pe ordinea de zi – Proces-verbal încheiat la şedinţa de 

îndată a Consiliului Local Roman din 18.09.2023 - aprobat în unanimitate 

de voturi. 
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La punctul 4) de pe ordinea de zi – inițierea procedurilor de achiziție 

în vederea cumpărării a unor imobile – avizul comisiei pentru buget finante a 

fost favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dnul consilier George-Alexandru Bălan întreabă dacă Comisia de 

negociere va purta negocierile peste prețul de evaluare sau sub prețul care o să 

iasă la evaluare. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei dorește să intervină. ”Acest proiect este 

reluarea proiectului de pe ordinea de zi anterioară, atunci când a fost propus în 

regim de urgență și l-am reluat în acest moment, tocmai pentru a putea deschide 

și a arata intenția noastră de a negocia și de a iniția demersurile pentru 

achiziționarea acestui teren din spate, de la cofetăria Tosca din centru. Având în 

vedere că pe acel teren există în momentul de față o parcare pe un teren privat, 

parcare neamenajată de fapt pe un teren privat, locatarii din asociațiile din acea 

zonă au solicitat intervenția primăriei și inițierea unor demesuri pentru a se putea 

achiziționa. Sigur acest proiect vine să deschidă și să lase posibilitatea 

administrației publice locale de a putea începe această negociere. Pornind de la 

evaluarea pe care o face un evaluator autorizat pe care primăria îl are contractat, 

care vine și face o propunere pentru o valoare estimată cu care administrația 

publică locală prin acea comisie se va duce să facă negocierea cu proprietarul 

sau proprietarii acelor loturi”.  

Dna director Rusu Camelia intervine. ”Primul pas care trebuie să îl facem 

în acest raport de evaluare în care avem un preț al pieței și de acolo comisia va 

porni o evaluare cu proprietarul terenului, iar în cazul în care acesta solicită un 

alt preț, fie mai mic fie mai mare decât prețul, vom solicita un supliment la 

raportul de expertiză a expertului, pentru a ne spune opinia cu privire  la acest 

proiect. Dacă îl consideră deosebit de oneros sau nu”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei precizează că în final valoarea va fi 

supusă din nou aprobării Consiliului Local. 

Dnul consilier Bogdan Roman întreabă dacă acolo se are în vedere a se 

amenaja o parcare multietajată pe acel teren. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei afirmă că în acest moment nu există un 

proiect făcut pentru acest obiectiv întrucât nu s-a ivit în acest moment 

oportunitatea. ”Nu este făcut un studiu de fezabilitate în acest sens, dar evident 

că și o astfel de propunere poate fi luată în calcul. Sigur toată zona respectivă va 

fi sistematizată evident în etapa ulterioară. În acest moment nu există o astfel de 

proiecție, dar sigur se va face în viitor un proiect care va fi la fel supus aprobării 

în Consiliul Local”. 

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson  solicita grupurilor politice din 

cadrul Consiliului local sa faca propuneri. 

Dnul consilier Dragoș Viorel Moroșanu se propune pe el. 



Page 6 of 21 

Dnul consilier Adrian Alin Tănase îl propune pe domnul consilier 

Constantin Ghica. 

Procedura de vot se realizează pe baza buletinelor de vot puse la 

dispozitia consilierilor locali, acestia fiind invitati in ordinea alfabetica sa își 

exprime votul în cabinele de vot. 

Urmare a numărării buletinelor de vot, proiectul de hotărâre a fost respins 

cu 12 voturi”pentru ”, 1 vot ”împotrivă” si 5 abtineri. 

 

La punctul 5) de pe ordinea de zi – încheierea unui Acord de 

colaborare – avizul comisiei pentru cultură, culte, sănătate, învățământ și tineret  

a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 6) de pe ordinea de zi – actualizarea inventarului bunurilor 

imobile aparținând domeniului privat al municipiului Roman – avizul 

comisiei pentru urbanism si administrarea teritoriului a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 7) de pe ordinea de zi – instituirea dreptului de uz și 

servitute în favoarea SC DELGAZ SA asupra unor terenuri proprietare 

publică a municipiului Roman – avizul comisiei comisiei urbanism si 

administrarea teritoriului a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 8) de pe ordinea de zi – aprobarea concesionării directe a 

unui teren – avizul comisiei pentru urbanism si administrarea teritoriului a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 9) de pe ordinea de zi – rectificarea bugetului local pe anul 

2023 – avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 19 

voturi ”pentru” si 1 abtinere ( dnul Bogdan Roman). 

 

La punctul 10) de pe ordinea de zi - aprobarea inițierii demersurilor 

privind obținerea finanțării obiectivului de investiții „Reabilitarea, 

modernizarea, dotarea și extinderea  Bazei sportive multidisciplinare 
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Moldova, Roman, Neamț” - avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dnul primar Leonard Achiriloaei menționează că prin acest proiect este 

propusă inițierea unor demersuri pentru finanțarea obiectivului „bază sportivă 

multidisciplinară” pe fostul stadion Moldova. ”Având în vedere că  studiul de 

prefezabilitate pe care l-am aprobat la începutul acestui an pe lista de studii și 

proiecte a fost finalizat, avem o valoare de investiții estimată în acest moment 

doar la acest nivel de construcții montaj la circa 18 milioane de lei. Este o 

valoare foarte mare pentru bugetul local. Vorbim aici de o structură 

impresionantă de 3 terenuri de tenis acoperite, două terenuri de tenis 

neacoperite, teren de minifotbal, teren de baschet, etc. Vorbim de un spațiu 

multifuncțional în care se vor regăsi atât vestiare, spații comerciale, spații 

auxiliare și administrative. De aceea este nevoie de identificarea unei posibilități 

de finanțare consistente. În acest moment sursa sau zona în care ne putem adresa 

este Compania Națională de Investiții, care în această perioadă pregătește lista 

de studii și proiecte pentru următorul exercițiu financiar. De aceea intenționez ca 

și Primăria municipiului Roman să acceseze această zonă de finanțare, așa cum 

spuneam datorită valorii foarte mari a acestui obiectiv. Evident că ulterior dacă 

vor mai fi anumite detalii pe care le vor solicita, vom veni în fața Consiliului 

Local. Aș mai face o precizare, că această propunere prevede și patru module 

pentru ce înseamnă viitoarea tribună. Vorbim aici de peste două mii de locuri. 

Așadar este ceea ce dorim noi să fie pe viitor pe fostul amplasament al 

stadionului, al tribunelor existente în stadionul Moldova. Încă o dată vreau să 

transmit atât Consiliului Local, dar și romașcanilor faptul că acolo nu va fi nicio 

dezvoltare imobiliară așa cum încearcă unii să inducă, ci va fi o zonă sportivă”. 

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson  intervine. ”Dacă ne amintim 

corect este prima dată când ne întâlnim cu un proiect care propune inițierea unor 

demersuri privind obținerea unei finanțări. Adică practic noi aprobăm intenția de 

depunere a unei cereri de finanțare. Apreciem toate detaliile tehnice pe care le-

am primit în descrierea domnului primar pentru că referatul de aprobare are șase 

rânduri și ar fi fost bine dacă conținea toate aceste detalii tehnice. Și vreau să 

întreb ca să rămână și înregistrat pe cameră că e foarte bine că se transmit 

ședințele online. Având în vedere că sunteți familiarizat cu procedurile de 

depunere, aprobarea finanțărilor la Compania Națională de Investiții și cu 

procedurile ulterioare, după obținerea finanțării, fezabilitate, proiectare, achiziții 

de servicii, de proiectare, de execuție, ca orizont de timp, dumneavoastră, realist, 

când credeți că ar putea fi gata această bază sportivă?” 

Dnul primar Leonard Achiriloaei consideră că este imposibil de spus când 

va fi. ”V-am spus care este etapa în care ne aflăm. Vorbim de pregătirea 

proiectelor care vor fi înscrise și aprobate pe listă într-un ordin de ministru. Dacă 

nu ești în acea listă de priorități nu poți intra la finanțare. Este o etapă normală. 

În felul acesta se derulează toate finanțările la acest tip. Vorbim de Ministerul 
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Dezvoltării prin Compania Națională de Investiții. De aici sunt alți pași, sunt 

unii care depind de noi și înseamnă hotărâri de Consiliu Local, decizii în 

Consiliul Local, ale aparatului de specialitate, dar sunt decizii care țin de zona, 

să zicem guvernamentală. Aia este o altă discuție. Aici vedeți și dumneavoastră, 

putem intra poate pe lista sinteză anul ăsta și în prima parte să fie procedura. 

Depinde de modul în care va funcționa și prioritățile pe care le vor stabili cei de 

la Compania Națională de Investiții. Dacă vor aproba anul acesta și vor intra în 

procedură anul viitor. Să sperăm! Aceasta este dorința pe care o avem”. 

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson întreabă, dacă intră în 

procedură, dacă avem noroc să se aprobe anul acesta, să intre în procedură anul 

viitor, în cât timp credeți că ar putea fi gata lucrările? Dacă suntem atât de 

norocoși încât să se aprobe finanțarea anul viitor? 

Dnul primar Leonard Achiriloaei repetă, că sunt lucruri care nu le pot el 

încadra într-o perioadă de timp. ”Deja procedurile de achiziții nu sunt la 

îndemâna noastră, nu le face primăria. Sunt lucruri care nu am cum să vi le 

explic. Puteți să întrebați poate la Compania Națională de Investiții ulterior, să 

vă dea alte termene. Eu termen exact nu aș putea să îl spun în acest moment. 

Doar că ceea ce trebuie să facem noi la fel cu toate proiectele pe care le avem în 

derulare sau avem în obiectiv de a le implementa, de a le înscrie pe axele 

posibile de finanțare. Vorbim aici de viitorul program regional unde pregătim 

proiectele, vorbim de Planul Național de Redresare și Reziliență, unde ne 

încadrăm în termenele impuse de ghid și de Autoritatea de Management”. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 11) de pe ordinea de zi - acordarea unui  titlu  de „Cetăţean 

de Onoare” al municipiului Roman – avizul comisiei buget – finanțe a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei pentru cultură, culte, sănătate, învățământ și tineret a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Procedura de vot se realizează pe baza buletinelor de vot puse la 

dispozitia consilierilor locali, acestia fiind invitati in ordinea alfabetica sa își 

exprime votul în cabinele de vot. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 15 

voturi ”pentru” si 3 abtinere. 

 

La punctul 12) de pe ordinea de zi - acordarea unor  titlu  de 

„Cetăţean de Onoare” al municipiului Roman – avizul comisiei buget – 

finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei pentru cultură, culte, sănătate, învățământ și tineret a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  
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Procedura de vot se realizează pe baza buletinelor de vot puse la 

dispozitia consilierilor locali, acestia fiind invitati in ordinea alfabetica sa își 

exprime votul în cabinele de vot. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 17 

voturi ”pentru” si 1 abtinere. 

 

La punctul 13) de pe ordinea de zi - încheierea unui Acord de asociere 

– avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei pentru administrație publică locală, sport și turism a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson precizează că avem și două 

amendamente. ”Le voi citi în ordinea depunerii. ”Primul amendament de la 

consilierii locali Buzdugan Alin, Mărtici Ovidiu Gheorghe și Samson Radu-

Constantin: propune modificare articolului 2 după cum urmează “se aprobă 

alocarea din bugetul local al municipiului Roman a sumei maxime de 15 mii de 

lei în vederea realizării evenimentului de interes local și național prevăzut la 

alineatul 1”.  

Urmare a supunerii la vot amendamentul anterior menționat a fost respins 

cu 17 abțineri și 3 voturi ”pentru” 

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson  dă citire celui de al doilea 

amendament depus de inițiator: textul initial al hotărârii conține data de 14 

octombrie 2023 și denumirea evenimentului “Campionatul Național de Duatlon 

Sprint“, iar propunerea modificării aduse în fața noastră de initiator este “21 

octombrie 2023” forma nouă, data nouă și denumirea noua „Cupa Romaniei 

Duatlon Sprint”.  

Dnul primar Leonard Achiriloaei precizează că s-a făcut acest 

amendament pentru a putea fi prins corect, în acest acord de parteneriat având în 

vedere că pentru organizarea din data de 14 octombrie erau imposibil de obținut 

avizul de la circulație întrucât în acea zi este o sărbătoare mare. ”Este Sfânta 

Cuvioasa Parascheva și atunci va fi un întreg pelerinaj și va fi foarte aglomerat 

atât orașul cât și zona, iar denumirea a fost la fel modificată întrucât în 

calendarul Federației Naționale nu mai putea fi înscrisă aceeași denumire 

întrucât depășea termenul pentru acele competiții organizate în data de 14. De 

aceea pentru, am discutat cu reprezentanții federației, cu reprezentanții MTB 

Roman și am căzut cu toții de acord că aceasta este varianta pentru a  putea pune 

în practică acest concurs”. 

Urmare a supunerii la vot amendamentul anterior menționat a fost aprobat 

cu 19 voturi ”pentru” și o abținere (dnul A. Buzdugan)  

Dnul consilier Alin Buzdugan aduce la cunoștință că a avut această  

intervenția înainte de votarea amendamentului, dar nu știe din ce motiv nu s-a 

auzit. ”Trebuie să fim conștienți că este un eveniment extrem de important atât 
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pentru romașcani, cât și pentru comunitatea sportivă din zona Moldovei. 

Discutăm despre un Campionat Național de Duathlon, este o premieră pentru 

Roman și pentru zona Moldovei și este de datoria noastră să susținem cât putem 

de mult acest gen de acțiuni care sunt organizate de niște oameni, niște voluntari, 

pentru binele comunității romașcane și pentru binele turismului. Am avut un 

proiect senzațional mai devreme pe care am votat tribune și stadioane și tot felul 

de facilități sportive, în ideea de a încuraja turismul și sportul din Roman. E 

vorba în momentul de față de 12 mii de lei pe care noi îi dăm pentru un 

eveniment. Vrem să susținem mult mai mult acest gen de evenimente. Să trecem 

de la partea de teorie la practică”. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre cu amendament, a fost 

aprobat în unanimitate de voturi. 

 

La punctul 14) pe ordinea de zi - rectificării unui contract de vânzare 

cumparare – avizul comisiei de urbanism si administrarea teritoriului a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 15) pe ordinea de zi - mandatarea reprezentării 

Municipiului Roman – avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson  solicita grupurilor politice din 

cadrul Consiliului local sa faca propuneri. 

Dnul consilier Constantin Ghica îl propune pe domnul consilier Dragoș 

Viorel Moroșanu. 

Dna Nadia Cîrcu oferă anumite lămuriri. ”Pactul Global al primarilor este 

una din cele mai mari alianțe globale pentru climă, în domeniul climei, care 

împreună cu Comisia Europeană are în lucru 7 misiuni. Una dintre misiuni este 

tranziția globală. În cadrul acestei misiuni, Pactul global al primarilor împreună 

cu Comisia Europeană au lansat un apel pentru a strange un grup de orașe pilot 

care să lupte împotriva schimbărilor climatice, să facă schimb de experiență și să 

găsească cele mai inovatoare soluții. Romanul a aplicat pentru lucrul acesta și a 

fost selectat. În cadrul acestei misiuni de tranziție  urbană la care suntem parte și 

suntem oraș pilot, Comisia Europeană împreună cu Pactul Global al Primarilor l-

au invitat pe domnul primar sau un reprezentant al orașului, al municipiului 

Roman să participe la acest summit internațional la care se vor întâlni aceste 

orașe. Vreo 16 orașe din Europa, două din România și 14 din întreaga lume. 

Acolo vom discuta împreună, deci acest summit face parte dintr-o  acțiune mai 

mare organizată de Arabia Saudită. Dar acest summit este sub patronajul regelui 

dar este organizat de Pactul global al primarilor, iar fondurile vor veni de la 

Comisia Europeană. Noi suntem parte a Uniunii Europene care trebuie, ar fi util 
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și frumos să participăm, să acceptăm invitația lor acolo. Noi suntem membri ai 

Pactului global al primarilor al primarilor din 2012”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei afirmă că primăria municipiului Roman 

are asigurate cheltuielile pentru această deplasare.”Este o asumare a 

municipalității făcută cu foarte mulți ani în urmă. Roman, alături de Cluj este 

prezentat, sunt singurele administrații publice locale din România care au fost 

selectate. În acest context cred că este binevenită această deschidere sau orice 

informație nouă. Poate că o dată e suficient doar să fii partener, participant la o 

astfel de dezbatere și să arăți că orașul tău face parte din cele câteva țări 

europene sau cele două orașe din România invitate la un astfel de nivel. Cred că 

aici trebuie să fie principalul rezultat pe care îl urmărim, promovarea 

comunității, adunarea de informații și viziuni noi”. 

Procedura de vot se face pe baza buletinelor de vot puse la dispozitia 

consilierilor locali, acestia fiind invitati in ordinea alfabetica sa își exprime votul 

în cabinele de vot. 

Urmare a numărării buletinelor de vot, proiectul de hotărâre a fost respins 

cu 8 voturi ”pentru”, 1 vot ”împotrivă” si 9 abtineri. 

 

La punctul 16) pe ordinea de zi - modificarea Anexei nr. 1 la H.C.L. 

nr. 236 din 26.11.2020 privind desemnarea reprezentanților Consiliului 

Local în Consiliile de Administrație ale unităților subordonate Consiliului 

Local Roman - avizul comisiei pentru cultură, culte, sănătate, învățământ și 

tineret a fost favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson  solicita grupurilor politice din 

cadrul Consiliului local sa faca propuneri. 

Pentru: 

- Liceul Tehnologic „Vasile Sav” - dnul Constantin Ghica, dna Iulia 

Havrici Tomșa și dnul Bogdan Roman 

- Colegiul Tehnic „Petru Poni” – dna Daniela Ichimaș și dnul Ionuț 

Ciocoiu 

- Colegiul Tehnic „Danubiana” – dna Elena Chelmuș, dnul Bogdan 

Roman, dnul Radu- Cătălin Curpăn și dnul Alin Buzdugan 

- Colegiul Tehnic „Miron Costin” – dna Roxana Dumitrița Lohan și dnul 

Gheorghe Ovidiu Mărtici 

- Liceul cu Program Sportiv – dnul Ștefan Iounț Gârbea, dnul Gheorghe 

Ovidiu Mărtici și dnul Radu- Cătălin Curpăn 

- Colegiul Naţional „Roman Vodă” – dnul Adrian Alin Tănase, dnul 

George Alexandru Bălan, dnul Ionuț Corbu și dnul Bogdan Roman 

- Liceul Teologic „Episcop Melchisedec” - dna Elena Chelmuș și dnul 

Ionuț Corbu 

- Liceul Teologic Romano-Catolic „Sfântul  Francisc de Assisi” - dnul 

Ștefan Iounț Gârbea și dnul Ionuț Ciocoiu 
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- Şcoala de Artă „Sergiu Celibidache” - dna Daniela Ichimaș și dnul Alin 

Buzdugan 

- Şcoala Gimnazială „Vasile Alecsandri” - dnul Adrian Alin Tănase și 

dnul Alin Buzdugan  

- Şcoala Gimnazială „Mihai Eminescu” - dna Roxana Dumitrița Lohan, 

dnul Radu- Cătălin Curpăn și dnul Dragoș Viorel Moroșanu 

- Şcoala Gimnazială „Alexandru Ioan Cuza” - dna Roxana Dumitrița 

Lohan, dnul Eugen Patrșcu și dnul Gheorghe Ovidiu Mărtici 

- Şcoala Gimnazială „Calistrat Hogaş” - dna Elena Chelmuș și dnul 

Gheorghe Ovidiu Mărtici 

- Clubul Copiilor Roman – dnul Ștefan Ionuț Gârbea 

- Grădiniţa „Anton Durcovici” - dnul Ștefan Ionuț Gârbea 

- Școala Primară „Mușatinii” – dnul Radu-Cătălin Curpăn 

- Grădinița cu program prelungit „Episcop Melchisedec” - dnul Radu-

Cătălin Curpăn 

- Școala Primară „Mărgăritare” – dnul Constantin Ghica 

Procedura de vot se face pe baza buletinelor de vot puse la dispozitia 

consilierilor locali, acestia fiind invitati in ordinea alfabetica sa își exprime votul 

în cabinele de vot.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 17 

voturi ”pentru” si 1 abtinere, componența Consiliile de Administrație ale 

unităților subordonate Consiliului Local Roman fiind:  

- Liceul Tehnologic „Vasile Sav” - dnul Constantin Ghica, dna Iulia 

Havrici Tomșa  

- Colegiul Tehnic „Petru Poni” – dna Daniela Ichimaș și dnul Ionuț 

Ciocoiu 

- Colegiul Tehnic „Danubiana” – dna Elena Chelmuș și dnul Alin 

Buzdugan 

- Colegiul Tehnic „Miron Costin” – dna Roxana Dumitrița Lohan  

- Liceul cu Program Sportiv – dnul Ștefan Iounț Gârbea și dnul Gheorghe 

Ovidiu Mărtici  

- Colegiul Naţional „Roman-Vodă” – dnul Adrian Alin Tănase și dnul 

George Alexandru Bălan 

- Liceul Teologic „Episcop Melchisedec” - dna Elena Chelmuș și dnul 

Ionuț Corbu 

- Liceul Teologic Romano-Catolic „Sfântul  Francisc de Assisi” - dnul 

Ștefan Iounț Gârbea și dnul Ionuț Ciocoiu 

- Şcoala de Artă „Sergiu Celibidache” - dna Daniela Ichimaș și dnul Alin 

Buzdugan 

- Şcoala Gimnazială „Vasile Alecsandri” - dnul Adrian Alin Tănase și 

dnul Alin Buzdugan  
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- Şcoala Gimnazială „Mihai Eminescu” - dna Roxana Dumitrița Lohan și 

dnul Dragoș Viorel Moroșanu 

- Şcoala Gimnazială „Alexandru Ioan Cuza” - dna Roxana Dumitrița 

Lohan și dnul Eugen Patrșcu  

- Şcoala Gimnazială „Calistrat Hogaş” - dna Elena Chelmuș și dnul 

Gheorghe Ovidiu Mărtici 

- Clubul Copiilor Roman – dnul Ștefan Ionuț Gârbea 

- Grădiniţa „Anton Durcovici” - dnul Ștefan Ionuț Gârbea 

- Școala Primară „Mușatinii” – dnul Radu-Cătălin Curpăn 

- Grădinița cu program prelungit „Episcop Melchisedec” - dnul Radu-

Cătălin Curpăn 

- Școala Primară „Mărgăritare” – dnul Constantin Ghica 

 

La punctul 17) pe ordinea de zi - achizitionarea de tribune modulare 

pentru dotarea Stadionului Moldova - avizul comisiei pentru buget – finanțe a 

fost favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost nefavorabil.  

Dnul consilier George-Alexandru Bălan precizează că a fost pe ordinea de 

zi anterior acestui proiect un proiect asemănătot. ”La momentul acesta nu este 

oportun. Să încercăm să așteptăm un răspuns de la Compania Națională de 

Investiții. Depinde cât de repede o să îl primim și să luăm în discuție ulterior 

investiția de la bugetul local. Haideți să vedem un pic! Poate obținem finanțare 

in integrum de la Compania Națională de Investiții, chiar și pe un orizont de 

timp mai mic și să facem economie de la bănuții de la bugetul local, Noi ne vom 

abține la acest proiect. Nu suntem împotriva tribunelor!” 

Dnul primar Leonard Achiriloaei completează. ”În municipiul Roman 

urmează să înceapă construcția bazei sportive de tip 1, care este la fel finanțat 

prin Compania Națională de Investiții, are proiectul deja aprobat, licitația făcută, 

asta va însemna că în perioada când echipa va accesa în liga a treia, ceea ce ne 

dorim cu toții și obiectivul în acest moment este promovarea echipei noastre în 

liga a treia, să putem funcționa, să avem o bază sportivă cu 500 de locuri, cu 

teren de joacă, teren de antrenament și cu celelalte dotări necesare ( vestiare, 

spații administrative) astfel că în acest moment , exact cum spunea și domnul 

consilier Bălan, consider că nu este oportun să facem această investiție”. 

Dnul consilier Bogdan Roman întreabă dacă la momentul acesta, avem 

sau nu avem tribune în stadion. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei afirmă că în acest moment nu e neapărat 

o mare deschidere spre liga a patra în care suntem. ”De aceea dorința noastră 

este de promovare. Am solicitat conducerii clubului ca cele circa o sută de locuri 

care sunt în momentul de față disponibile în tribuna oficială să fie deschise 

pentru toți cei care doresc să vină la meciurile de fotbal ale echipei noastre și nu 

am avut plăcerea și surprinderea să văd vreodată dacă sunt pline acele tribune. 

Dar ceea ce ne dorim noi, ca în momentul în care vom promova într-o ligă 
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superioară, unde vom putea vedea meciuri de alt calibru sau vom avea echipe 

mult mai competitive, atunci crescând și interesul, sigur că ne dorim să avem în 

primul rând un loc unde să putem desfășura aceste meciuri de liga a treia. De 

aceea, ceea ce vrem noi să facem este finalizarea bazei sportive, care așa cum 

spuneam urmează să înceapă. Așteptăm doar avizul pentru a intra acolo, urmare 

a discuției pe care am avut-o cu constructorul, am aprobat și în Consilul Local o 

sumă pentru pregătirea și sistematizarea acestei zone pentru a se putea intra și 

aduce terenul la cotele necesare conform proiectului de adaptare a acelei baze 

sportive la zona actuală și acesta este, viziunea pe termen scurt în această zonă 

sportivă” 

Dnul consilier Bogdan Roman consideră că nu poți să ai rezultate dacă nu 

investești măcar un dram de suport. 

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson intervine cu punctul de vedere 

al inițiatorilor. ”Intervin în calitate de inițiator împreună cu colegii mei din 

grupul consilierilor USR. Am avut o discuție în ultima perioadă cu reprezentanții 

cluburilor private care joacă sau desfășoară antrenamente pe stadionul respectiv 

și mă refer aici la cluburile de fotbal REAL KIDS, ASI GLORIA și chiar și cu 

jucători de la CSM, deși ei preferă să discute mai discret pentru că se tem de 

repercursiunile pe care le-ar putea avea discuțiile cu membrii altor partide, 

având în vedere că actualul director al Clubului Sportiv Municipal este fost 

consilier local din echipa domnului primar și poate vă întrebați de ce contează 

lucrul acesta. Contează pentru că domnul primar și echipa PNL coordonează, 

gestionează, asigură funcționarea sportului romașcan de 15 ani. De când a 

câștigat domnul Leoreanu primăria, PDL, apoi PNL, aceeași echipă se ocupă de 

sportul romașcan. Singurul rezultat care se vede dincolo de desființaera echipei 

de handbal, mai e demolarea tribunelor de pe stadionul Moldova. Părinți, copii, 

prieteni ai jucătorilor sau orice persoană interesată de mișcarea sportivă din 

Roman, fotbal sau orice alt tip de petiție sau eveniment care se desfășoară pe 

stadionul Moldova e nevoit să asiste la evenimente cu fundul în iarbă. L-aș 

întreba pe domnul primar, știu că a fost la un meci acum trei săptămâni dacă și-a 

a dus carton de acasă sau a găsit un carton în stadion”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei menționează că erau locuri în tribună la 

acel moment. 

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson afirmă: ”Pentru că ați venit 

dumneavoastră era deschisă tribuna oficială, e adevărat!” 

Dnul primar Leonard Achiriloaei dorește să intervină. ”Este deschisă, 

sunteți în eroare totală. E deschisă permanent”. 

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson este de părere că tribunele sunt 

un set de civilizație. ”Îmi povestesc jucători de la Vulpițele Galbene sau de la 

Clubul Sportiv Municipal că sunt rușinați de faptul că atunci când joacă pe teren 

propriu, vin susținători sau galeriile echipelor adverse din mediul rural de pe 
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terenuri care au tribune în dotare și joacă la Roman și întreabă unde pot să stea, 

unde pot să își lase o haină, unde pot să se așeze,  că un meci de fotbal durează 

cu tot cu pauze două ore. Eu înțeleg că ne-am agitat cu toții în ședința asta, ca 

urmare a acestui proiect inițiat de grupul de consilieri USR, dintr-o dată sportul 

a devenit interesant și se face o bază sportivă de tip navă spațială, n-a mai văzut 

România, la modul cel mai sincer. Nu există în România o astfel de bază 

sportivă ca cea propusă de noi. Dincolo de asta, în ceea ce privește baza sportivă 

de pe strada Islazului, luna trecută primăria a plătit trei sute șapte zeci și opt de 

mii de lei, deci de două ori și jumătate valoarea propusă a tribunelor pentru 

stadion Moldova, pentru decopertarea bălăriilor de pe terenul pe care se va 

construi baza sportivă atunci când se va construi,  deoarece în condițiile în care 

era terenul, constructorul contractat de Compania Națională de Investiții nu este 

dispus să preia amplasamentul. Îl rog pe domnul primar să ne spună dacă, cu 

promisiunea că se va construi mai repede baza sportivă de pe Islazului, că a 

declarat că anul viitor echipa de fotbal a CSM va putea promova pentru că va 

avea la dispoziție un stadion cu 500 de locuri. Ați declarat în conferința de 

presă”.  

Dnul primar Leonard Achiriloaei afirmă:”Nu am zis că va putea promova 

din acest motiv. Echipa de fotbal are acest obiectiv, de promovare. Deci nu are 

legătură una cu alta. Sunteți oarecum într-o eroare. Ceea ce am găsit cu toții 

acum 4 ani aici, în Roman,  la nivelul echipei de handbal, la nivelul echipei de 

fotbal, la nivelul stadionului, nu este rezultatul muncii noastre, a mea, nici a 

dumneavoastră, nici a consilierilor. Noi în momentul de față, cu domnul 

consilier Mărtici care este membru în Consiliul de Administrație ne-am stabilit 

atât obiective cu echipa de handbal, de a fi în primele echipe și anul trecut am 

fost la Brașov în turneul final, la fel cum astăzi am adus jucători pentru echipa 

de fotbal și sunt oameni de bine din Roman cu care am vorbit și care susțin 

mișcarea sportivă. Ceea ce facem noi aici este un pas important pentru o 

dezvoltare sustenabilă în sport. Nu pentru a lega două garduri și trei leagăne 

acolo și să spunem că avem tribune. Nu ! Vrem să facem un stadion decent, așa 

cum merită orașul Roman, vrem să ne fie cinste că vină oamenii în orașul 

Roman. Nu să sudăm trei fiare și să le punem pe stadionul pe care vrem să fie o 

bază sportivă multidisciplinară. Sunt de acord că avem nevoie de revitalizarea 

sportului. De aceea de când am venit am înființat secții sportive la CSM, nu am 

desființat, înființez echipe, urmează să mai aprob încă 16, este adevărat? Încă 16 

secții cu activități sportive. 

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson intervine. ”Ați declarat în 

conferința de presă în urmă cu 2 săptămâni că dacă echipa de fotbal a Clubului 

Sportiv Municipal va promova anul viitor, va avea șanse la promovare, ca 

urmare a eforturilor sportivilor, va putea să îndeplinească condiția de 

eligibilitate, aceea de a avea pentru meciurile desfășurate acasă un stadion cu 

500 de locuri pe scaune care e prevăzut în regulamentul Federației Române de 
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Fotbal. Ați declarat că echipa va avea la dispoziție pentru a îndeplini această 

condiție dacă va promova, baza sportivă de pe Islazului. Vă rog să îmi spuneți 

dacă există în primăria municipiului Roman la ora actuală un proces verbal de 

predare primire a amplasamentului între primărie și constructor sau Compania 

Națională de Investiții”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei îl îndruumă pe domnul viceprimar să se 

adreseze pentru lămuriri către Direcția Tehnică, pentru a ști exact care este 

stadiul. ”Nu știu dacă este domnul director aici. Dar vreau să știți că a fost de cel 

puțin două ori constructorul aici la Roman și s-a discutat cu el inclusiv această 

problemă cu preluarea terenului, că evident că nu este problema costructorului 

că terenul este într-o așa stare. Și evident că acest lucru pică în sarcina autorității 

locale că trebuie să predea terenul conform proiectului de adaptare. Dar revin, 

ceea ce am spus acolo și ceea ce s-a stabilit împreună cu conducerea clubului 

este obiectivul de promovare în acest an. Evident că lucrul acesta trebuie să fie 

susținut și de o bază sportivă adecvată. Asta vrem să facem, o bază sportivă 

adecvată” 

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson intervine. ”Îmi doresc o ultimă 

mențiune pentru colegii din Consiliul Local care urmează să voteze acest proiect 

într-un fel sau altul. Baza sportivă de pe strada Islazului nu are nici o șansă să fie 

gata anul viitor și până anul viitor oricum mai e. Discutăm de sezonul următor 

de fotbal care începe în toamna viitoare, deci e un an până atunci, un an în care 

trei echipe de juniori, vreo șase echipe de juniori de la trei cluburi de copii, 

echipele de la ACS Vulpitele galbene și echipele de la Clubul Sportiv Municipal 

joacă pe stadionul Moldova meciuri în campionatul județean cu părinți sau 

susținători ai jucătorilor în spatele porții, ceea ce e total anormal. Rugămintea 

mea, dacă aprobăm acest proiect. Rugămintea mea este să aprobăm acest proiect 

pentru că și dau exemplu din practică:  la Clubul Sportiv Municipal CSM 

Timișoara au fost achiziționate în luna iulie astfel de tribune. A fost încheiat în 

iulie contractul de achiziții și urmează să fie montate în noiembrie. Deci în trei, 

patru luni am putea avea tribune civilizate, pe marginea stadionului pentru ca și 

aparținători să privească meciul de acolo. Unu! Și doi: proiectul acesta nu 

blochează sau exclude proiectele de dezvoltare a bazei sportive. Proiectul de 

dezvoltare a bazei sportive pe care l-am votat cu toții, inclusiv noi, cei de la 

USR am votat proiectul de dezvoltare a bazei spotive mai devreme în ședință,  

pentru că propunerea noastră nu exclude proiectul acesta. În momentul în care se 

face acea magnifică bază spotivă putem reloca acesta tribune pe marginea 

terenurilor de tenis de la Clubul Sportiv Municipal  pe marginea terenurilor de 

tenis de la Clubul Țevilor, pe marginea stadionului putem da în folosință 

Liceului cu Program Sportiv pentru a avea tribune la stadionul Constantin 

Nehoiu, unde au fost și acolo degradate tribunele în ultimii 10 ani de când 

administrează stadionul. Deci proiectul nostru nu încurcă cu nimic planurile de 

dezvoltare ale domnului primar și ale noastre, ale tuturor pentru baza sportivă 
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Moldova. Acestea fiind spuse putem proceda la vot și vă rog să vă gândiți cum 

votați!” 

Dnul primar Leonard Achiriloaei oferă câteva lămuriri. ”Dați-mi voie să 

mai spun un lucru tot pentru faptul că urmează să voteze colegii și trebuie să 

știe. Ați întrebat mai devreme și mi-au trimis acum colegii protocolul de predare 

în 9.06.2023, semnat de Primăria municipiului Roman și de reprezentanții 

constructorului pentru baza sportivă. Are și nr de înregistrare în data de 

9.06.2023. Așadar sunt lucruri pe care trebuie să le facem. Vreau să știm cu toții 

un lucru. Ca să ajungem într-o zonă de dezvoltare așa cum ne place, sunt și 

momente dificile. Nu ne-am dorit să ajungem în situația aceasta, dar pentru că 

vechile tribune care puteau să aibă câteva locuri amenajate cu caracter temporar 

până la o modernizare, în momentul de față au ajuns doar dune de pământ, iată 

că noi în momentul ăsta trebuie să facem eforturi mult mai mari și ne dorim să 

facem lucruri sustenabile, lucruri bune și sperăm că împreună, într-un timp 

foarte scurt, vom avea și baza la care muncim în acest moment”. 

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson aduce în discuție o vorbă a 

unui înțelept care spune că din dorința de a face totul nu reușim să facem nimic.                                                          

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost respins cu 7 voturi 

”pentru” , 1 vot ”împotrivă” si 12 abtinere. 

 

La punctul 19) pe ordinea de zi - completarea anexei la Hotărârea 

Consiliului Local al municipiului Roman nr. 283 din 15.12.2022 – avizul 

comisiei pentru cultură, culte, sănătate, învățământ și tineret a fost nefavorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 20) pe ordinea de zi - modificarea  H.C.L. nr. 164 din 

27.07.2022 privind aprobarea funcțiilor publice, a organigramei și statului 

de funcții ale Direcției de Asistență Socială a Municipiului Roman – avizul 

comisiei pentru buget – finanțe a fost favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson intervine. ”La ora șase nu mai 

există intervenții! Eu aș avea totuți o întrebare. Știu, suntem cu toții obosiți și ne 

grăbim, dar suntem aici și trimiși de părinții copiilor care așteaptă să înceapă 

activitatea creșei. Și am o singură întrebare, de fapt am două întrebări. 

HCL 189/2023 privind înființarea Creșei Roman se mai pune în aplicare? Și 

dacă da, doamna Roxana Balint, fosta șefă de centru, care și-a dat demisia 

săptămâna asta, va trebui înlocuită ca responsabil de demersuri pentru că a fost 

desemnată ca resopnsabil în hotărârea respectivă”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei afirmă că pentru a deschide activitatea la 

Creșa Roman au fost necesare demersuri la nivelul Inspectoratului, de la 

Consiliul Local, Înspectoratul Județean, minister, etc. În acest moment toate 
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lucrurile sunt pe făgaș normal, iar de luni va începe activitatea. Sigur într-o altă 

formă decât cea în hotărârea inițială. Clar va fi înlocuită ca și persoană 

responsabilă pentru procedurile de acreditare a viitoarei creșe Roman. Chiar am 

avut astăzi dimineață o discuție cu personalul de acolo, cu conducerea unității 

școlare. Le-am mulțumit tuturor pentru modul în care s-au implicat, atât 

conducerii unității școlare, care a avut o deschidere și o implicare deosebită. Ne 

bucărm că în final am reușit să deschidem creșa sau am reușit începerea 

activității de luni. Toți părinții au fost anunțați și toate lucrurile vor intra într-un 

făgaș normal”. 

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson afirmă că aceste creșe de stat 

sunt destinate copiilor din toate categoriile sociale, nu doar celor aflați în situații 

de risc, așa cum era criteriul de înscriere la centrul social, care își încetează 

funcționarea începând cu ziua de azi, odată cu adoptarea hotărârii de Consiliu 

Local care s-a votat în urmă cu câteva minute. ”Vă rog să ne spuneți dacă luni se 

pot prezenta la creșă și din ce motive bineînțeles în cazul în care răspunsul e da, 

se pot prezenta la creșă doar părinții care și-au înscris copiii la centrul social sau 

pot veni toți părinții cu copii de vârsta antepreșcolară pentru a îi înscrie la 

creșă”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei precizează că părinții ai căror copii au 

fost înscriși la centrul de zi au fost anunțați. ”Ei au venit și și-au refăcut cererea 

pentru că aici este un alt procedeu de acces și au făcut toate demersurile. Copiii 

au fost introduși în sistemul electronic pentru a fi preluați. Limita maximă 

admisă în acest moment în creșă este de 80 de locuri. Așadar limita admisă doar 

pentru înscriere este 80 de locuri. În momentul de față sunt 75 de copii înscriși, 

asta înseamnă că mai sunt 5 locuri. Părinții care doresc să își aducă copilul în 

acest an la unitatea noastră, în limita celor 5 locuri pot beneficia de acest 

serviciu și sunt convins că vor mai veni. Mai sunt și fluctuații. Din ce am înțeles 

sunt copii care au renunțat din diverse motive, unii nu sunt tocmai într-o stare de 

sănătate prea bună din ce am înțeles. Alții au găsit alte soluții sau s-au transferat 

în altă localitate, dar important este că până în limita a 80 de locuri putem să 

primim copilași la creșă”. 

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson mulțumește pentru clarificări. 

”Dacă ne amintim cu toții, la jumătatea anului 2022, după adoptarea hotărârii de 

Guvern care prevede transformarea în creșe a centrelor sociale cu  mai mult de 

jumătate din beneficarii de vârsta antepreșcolară, a existat un astfel de proiect pe 

ordinea de zi pentru inițierea demersurilor de transformare a centrului de zi în 

creșă și a fost retras de inițiator la vremea respectivă la începutul ședinței și nu a 

mai existat nici o altă discuție pe subiect. De asta rămân la ideea că suntem 

responsabili, fiecare în dreptul lui pentru atribuțiile lui sau pentru capacitățile lui 

pentru faptul că creșa s-a deschis cu trei săptămâni întârziere. Mă bucur că s-a 

delocat situația. Putem trece la vot? Ok. Putem trece la vot dacă nu mai există 

alte intervenții.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 21) pe ordinea de zi - aprobarea Protocolului cadru de 

colaborare încheiat între Direcția de Asistență Socială Roman și Centrul 
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Bugetar Școala „Vasile Alecsandri” Roman – avizul comisiei pentru 

administrație publică, locală sport și turism a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson precizează că în acest protocol 

de colaborare, la articolul 2, obiectul colaborării “colaborarea pentru asigurarea 

suplimentării personalului necesar desfășurării activității creșei Roman până la 

completarea normativului de personal de către Inspectoratul Școlar Județean cu 

următoarele posturi”. Și noi aprobăm un protocol în alb, care nu știm ce posturi 

va conține în condițiile în care în referatul de aprobare scrie că Inspectoratul 

Școlar Județean cu ocazia transmiterii avizului conform pentru completarea 

anexei la Hotărârea de Consiliu Local „privind aprobarea rețelei” a aprobat un 

normativ de personal didactic și nedidactic în limitele finanțării asigurate de 

Ministerul Educației dar este insuficient. Dacă avem deja un act care prevede  

posturile pe care le poate aloca Inspectoratul pe baza normativului înseamnă că 

avem și un necesar al autorității locale pentru posturi. Și atunci acest protocol de 

colaborare ar fi trebuit completat cu o listă privind posturile. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei menționează că în acest moment centrul 

va funcționa cu norme aprobate de către Ministerul Educației având în vedere 

posibilitatea financiară și numărul de norme dispuse la nivelul județului Neamț, 

norme care nu pot asigura necesarul total de personal. ”De aceea prin acest 

protocol unitatea școlară solicită diferența de personal adică cei care sunt 

actualmente și au lucrat în centru și în momentul de față sunt la DAS, prin acest 

protocol vor veni să lucreze. Și ei vor lucra de fapt aceeași oameni în același loc. 

Parte sunt preluați de Ministerul Educației, parte rămân în cadrul Direcției DAS, 

neavând în acest moment posibilitatea să fie transferați conform normelor 

aprobate de minister. De aceea noi trebuie să asigurăm întreg personalul pentru 

funcționare: de la triaj copii, la partea de spălătorie, toate acele structuri sau 

acele posturi pe care nu le putem omite în funcționarea unei creșe”. 

Dnul viceprimar Radu-Constantin Samson îi adresează o întrebare 

domnului secretar Carnariu. ”Au mai fost incidente în Consiliu Local cu privire 

la proiecte de hotărâre care conțineau ”.........„ așa cum conține acesta. Domnule 

secretar vă rog să ne asigurați în ședință că este corect să adoptăm un proiect 

care conține un protocol de colaborare cu “…………”. 

Dnul secretar Gheorghe Carnariu afirmă că este foarte correct. ”Uitați-vă 

la articolul 2. Am mandatat pe cineva care răspunde”. 

Dnul consilier Ionuț Corbu întreabă dacă normativul stabilit de minister 

este insuficient. 

Dna consilier Dana Lăcrămioara Păiuș precizează că este un număr de 

norme alocat județului Neamț și nu putem să dăm mai mult de 18 norme 

pentru că depășim cifra de școlarizare. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 19 

voturi ”pentru” și o abținere. 

 

La punctul 22) pe ordinea de zi - aprobarea demersurilor pentru 

aprobarea Memorandumului nr. 27773 din 30.08.2023 a Spitalului 
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Municipal de Urgență Roman – avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 23) pe ordinea de zi – acordarea unor titluri de „Cetăţean 

de Onoare” al municipiului Roman – avizul comisiei pentru buget – finanțe a 

fost favorabil. 

Avizul comisiei pentru cultura, culte, sanatate, invatamant si tineret a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Procedura de vot se face pe baza buletinelor de vot puse la dispozitia 

consilierilor locali, acestia fiind invitati in ordinea alfabetica sa își exprime votul 

în cabinele de vot. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 18 

voturi ”pentru”. 

 

 La punctul 24) pe ordinea de zi - darea în administrare a unor 

locuințe către Direcția Municipal Locato Roman – avizul comisiei pentru 

administrație publică locală, sport și turism a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

  Punctul 18) pe ordinea de zi - Întrebări și interpelări adresate 

primarului și/sau viceprimarului. 

Dnul consilier George Alexandru Bălan afirmă că acum aproximativ 2 

ședințe în urmă s-a aprobat un obiectiv de investiții în cartierul Favorit pe 

Panaite Donici, teren de joacă acum teren de sport.”A născut acolo foarte multe 

pasiuni, dar a ajuns și la noi și o petiție. Rugămintea mea este dacă cumva puteți 

media o întâlnire între locatarii mulțumiți de terenul care se va face acolo și cei 

nemulțumiți, astfel încât toată lumea din cartier până la urmă să fie bucuroasă”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei precizează că au fost păreri pro și contra. 

”Aș spune că marea majoritate au fost pro acestei acțiuni, dar sigur toată lumea 

are o opinie. Deja am avut anumite discuții, cred eu clarificatoare cu anumiți 

semnatari ai opoziției, cu privier la acel teren și am explicat viziunea și modul în 

care dorim să fie organizat. Faptul că acolo sunt foarte mulți copii, sunt familii 

tinere care au nevoie de un loc de joacă, dar pe lângă faptul că e nevoie de un 

loc de joacă sau un teren de sport, extinderea acestui loc de joacă cu un teren de 

sport, vorbim și de o zonă care era oarecum insalubră, neadecvată. Era un loc în 

care găseai tot felul de activități într-o penumbră ca să spun așa, între niște 

garaje. Acum va fi o zonă luminată în perioada nocturnă. Va fi gestionat și va 
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avea un regulament. Va funcționa până la orele 22 pentru a nu produce 

disconfort și gălăgie. În acest fel cred eu că vor putea beneficia tinerii de un loc 

decent și totodată și aspectul zonei va fi unul mult mai plăcut. Dar pe măsură ce 

reușesec, o să mă întâlnesc și cu cei care au semnat sau parte din inițiatori. V-am 

zis, am discutat deja cu o parte și chiar au înțeles aceste aspect”. 

Dnul consilier George Alexandru Bălan Bălan mulțumește pentru 

lămuriri. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei afirmă că weekendul viitor vor avea loc 

în Roman serbările toamnei în Parcul Municipal și cu această ocazie invită 

membrii Consiliului Local.  

Nemaifiind alte intervenţii, dnul președinte Radu Constantin Samson 

declară închise lucrările şedinţei. 

  

PREŞEDINTE DE  ȘEDINȚĂ                            CONTRASEMNEAZĂ                                        

    Consilier,              Secretarul general al municipiului Roman     

 Radu Constantin SAMSON                               Gheorghe CARNARIU                                                                                                                                                                                 


